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L
a consellera general del PS, 
Rosa Gili, va enviar ahir una 
demanda a Sindicatura, per 
què el Govern li faci arribar 

tots els informes pericials encoma-
nats pel Servei Andorrà d’Atenció Sa-
nitària (SAAS) i pel Ministeri de Salut i 
Benestar en relació a la mort de la ne-
na prematura a l’Hospital de Merit-
xell el passat 5 de febrer. Així com to-
tes les actes del consell directiu del SA-
AS en relació a la investigació de l’afer. 
Gili va explicar també en un comuni-
cat de premsa que «aquesta setmana 
el SAAS va donar per tancada la inves-
tigació interna per esbrinar les causes 
de la mort del nadó però el mateix dia, 
la ministra de Salut i Benestar, Cristi-
na Rodríguez va anunciar que la in-
vestigació no estava tancada». En opi-
nió de Gili aquesta contradicció és su-
ficient per justificar la demanda i va 
afegir que «davant d’aquestes contra-
diccions i de la poca transparència 
amb què està informant el Govern so-
bre aquest trist cas, el grup parlamen-
tari socialdemòcrata s’ha vist obli-
gat a demanar tots els informes pe-
ricials». Cosa que també va reiterar a 
l’ANA matisant que «les mesures pre-
ses en relació al cas han anat acompa-
nyades d’explicacions dubtoses». Gili 
es vol fer una idea clara del que va suc-
ceir perquè «preocupa a moltíssima 
gent i és suficientment important per 
assabentar-nos de tot el que ha pas-
sat», va concloure.

DEPURAR RESPONSABILITATS / En quant a 
les actuacions que el SAAS i el Ministe-
ri de Salut va encarregar per depurar 
la responsabilitat en els fets, Gili va ar-
gumentar que «no ens satisfan per la 
preocupació que encara es visualitza 
en la societat». I va afegir que algunes 
de les mesures preses són si més no 
«curioses». Gili va recordar que «es va 
destituir el cap de pediatria però per 
una reestructuració interna» i es va 
queixar de que «al grup parlamenta-
ri socialdemòcrata se li ha comentat 
el procediment de manera molt su-
perficial». Per tot plegat, la conselle-
ra del PS va desitjar que «esperem que 
se’ns doni la documentació i a partir 
d’aquí valorarem el que farem i quin 
és el nostre punt de vista sobre les res-
ponsabilitats en l’afer». I no va obviar 
que «si hi ha informació rellevant o al-

El PS demana els informes sobre 
el cas del nadó mort a l’hospital

LA SETMANA PASSADA EL SAAS DONAVA LA INVESTIGACIÓ PER TANCADA I LA MINISTRA DE SALUT, CRISTINA RODRÍGUEZ, AFIRMAVA EL CONTRARI

Gili vol aclariments sobre l’auditoria interna dels 
fets i els peritatges que el SAAS va demanar

La consellera diu que hi ha contradiccions i poca 
transparència en la informació del Govern
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gun aspecte en el que creiem que cal 
aprofundir ho farem».

DEURE MORAL / El pare de la nena pre-
matura, Josep Lluís Criado, va reac-
cionar ahir a la voluntat del PS, dient 
que «no tenim cap problema perquè 
tingui els informes, al contrari, els 
agraïm que mostrin interès pel cas i 
que vulguin arribar fins al final, quan 
la percepció que tenim és que  el SA-
AS i el Ministeri volen ofegar l’afer». 
I va afegir que «estem astorats de la lí-
nia que el SAAS i el Govern han agafat 
amb nosaltres quan van ser ells els pri-
mers en dir-nos que es tractava d’un 
afer molt greu». Criado va reiterar que 
«la primera negligència, i la més greu, 
és quan l’hospital es va fer càrrec de la 
nena, perquè és un hospital de nivell 
2 i per tractar casos com el de la nos-
tra filla hauria d’haver estat de nivell 
3». I va anunciar que portarà l’afer a la 
jurisdicció penal perquè «és un pro-
blema moral que no només té a veure 
amb nosaltres sinó amb tota la socie-
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33 La consellera general del PS, Rosa Gili, amb els companys de grup, David Rios i Mariona González, al Consell. 

Tema del dia DEPURACIÓ DE 
RESPONSABILITATS

Explicacions i informació 
insuicients o dubtoses

Si el primer peritatge de la neona-
tòloga, Montse Garriga, demostra-
va distorsions en el tractament de 
la nena prematura a l’hospital, els 
informes encarregats pel SAAS als 
professors Carlos Rodrigo Gonzàlez 
i Carlos Martínez Monzón el contra-
diuen. I és que els professors conclo-
uen que «no hi ha cap indici de ma-
la praxis dels professionals de la sa-
lut de l’Hospital Nostra Senyora de 
Meritxell» durant les setmanes que 
la nena va estar hospitalitzada. A 
més, el peritatge del doctor Rodrigo 
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afirma que no es disposa de cap da-
da definitòria que suggereixi que 
l’evolució final de la pacient pre-
matura «hagués estat una altra en 
cas que hagués estat ingressada en 
un centre de més nivell». En quant 
al trasllat els informes també di-
uen que l’actuació dels metges en 
l’aplicació dels protocols de tras-
llat va ser l’adequada. 

Després de presentar els infor-
mes el SAAS va donar la investiga-
ció per tancada però la ministra 
Rodríguez va dir tot el contrari, el 
mateix dia. Igualment, el SAAS va 
comunicar als pares que destitu-
ïa el cap de pediatria com a con-
seqüència del cas i hores després, 
anunciava públicament que el 
destituïa per una reestructuració 
dels serveis de l’hospital. H

El SAAS, el Ministeri de 
Salut i els peritatges es 
contradiuen 

«Davant d’aquestes 
contradiccions i de la 
poca transparència 
amb què informa el 
Govern, el PS vol tots 
els documents»

«No tenim cap 
problema perquè el 
PS tingui els informes, 
els agraïm l’interès i 
que vulguin arribar ins 
al inal com nosaltres»

Rosa Gili

Josep Lluís Criado
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PARE DE LA NENA PREMATURA

tat». I desitjant que un cas com el seu 
no es torni a repetir mai més, va anun-
ciar que demanarà una nova cita amb 
el cap de Govern perquè «volem que 
ens doni la seva versió dels últims es-
deveniments». 

Criado també es va referir a la con-
tradicció entre el SAAS que dóna la in-
vestigació per tancada i la ministra 
Rodríguez que va dir que encara es-
tà oberta i va plantejar altres dubtes. 
«Sembla que l’informe encarregat pel 
SAAS a un pediatra només vulgui con-
tradir el que va fer la neonatòloga», va 
argumentar i va explicar que «aquest 
informe no estava previst en un prin-
cipi, però el més greu és que se li doni 
tanta importància quan la nostra fi-
lla, una prematura de 25 setmanes, 
havia de ser tractada per un neona-
tòleg i no per un pediatra». I va insis-
tir en que encara no «tenim el peritat-
ge del forense sobre trasllats; en lloc 
d’aquest informe ens han tramès un 
informe fet per un catedràtic que no 
té res a veure». H 


